
 
Deltagere:  Birgitte, Leila, Mette, Nina, Christina, Jane, Thor, Jesper, Luise, Jens (deltog fra punkt 5) og 

Helle 
Forhindret: Helene, Alexander, Dennis og Michael 
Ordstyrer: Birgitte 
Referent: Helle 
 

 

Dagsorden 
 

 
Tid 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 5 min. 
17.35 

Godkendt. 

2. Godkendelse af seneste 
mødereferat 

5 min. 

17.40 
Godkendt. 

3. Bestyrelsens tilsyn med 
principper/retningslinjer – denne 
gang ”Mobilfri Skole”. På 
baggrund af drøftelser med 
medarbejderne eftersendes bilag 
02 med forslag til revideret 
retningslinje (Rikke N/Luise – 
bilag 01 + 02) 

30 min 
18.10 

Punktet drøftet. 
Den reviderede retningslinje blev vedtaget med 
få omformuleringer. 

4. Info./intro vedr. 
dagpasningsområdets nye IT-
portal ”Hjernen og Hjertet” (Leila) 

30 min 
18.40 

Oplæg og info. v/Leila. 
Se evt. vedhæftede powerpoint. 
 

5. ”BUU - effektiviseringstiltag og 
øvrige politiske prioriteringer for 
budget i balance”. Drøftelse og 
evt. bemærkninger til sagen fra 
BUU-mødet d. 17/11 (Birgitte – 
bilag 03)  

15 min 
18.55 

BUU har i 2022 oplevet udfordringer med at 
overholde udvalgets ramme, og har på den 
baggrund vedtaget at iværksætte initiativer til 
at nedbringe udgifterne. En del af de 
merudgifter, der er konstateret i 2022 
fortsætter ind i 2023, og der skal iværksættes 
yderligere tiltag for at skabe balance. På 
BUU’s område forventes der på nuværende 
tidspunkt et samlet merforbrug indenfor 
servicerammen på 3,2 mio. kr. i 2023 i forhold 
til det oprindelige budget. BUU har på deres 
møde d. 17/11 2022 indstillet til følgende 
besparelser: 

• Forhøjelse af SFO-taksten fra 68% til 
70% - svarende til en månedlig stigning 
for forældrene på ca. 59 kr. 

• Det afsatte årlige beløb til 
overnatninger på Anholt for 
udskolingsklasser ophører. 

• Diverse besparelser på UngNorddjurs’ 
sommeraktiviteter, sundheds- og 
aktivitetspulje samt understøtning af 
skatermiljø. 

• Besparelse på Myndighedsområdets 
Styrket opfølgning. 

 
Effektiviseringsbidraget er fortsat på 0,55% i 
2023, hvilket samlet set svarer til 10 mio. kr., 
stigende til 0,8% i 2024 som svarer til 14 mio. 
kr. 

 

 

Bestyrelsesmøde i Børneby Midt 
torsdag d. 1. dec. 2022 kl. 17.30 – 20.00 

på Glesborg Skole 



• BUU indstiller endvidere, som led i 
arbejdet med at finde 
effektiviseringsbidrag, at udarbejdelsen 
af den årlige skoleprofil ophører. 
Skoleprofilerne vurderes i meget lav 
grad at blive anvendt til at give et 
sammenligningsgrundlag på tværs af 
skoler, som ellers var formålet. Det er 
derfor en stor administrativ opgave for 
ledelsen, som alligevel ikke vurderes at 
have den ønskede effekt. 

• Iflg. dagtilbudsloven skal forældrene i 
de enkelte daginstitutioner mindst hvert 
andet år have mulighed for at fravælge 
den kommunalt arrangerede 
frokostordning, som kommunerne skal 
tilbyde. I Norddjurs Kommune er det 
tidligere politisk besluttet, at forældrene 
hvert år skal have mulighed for at tage 
stilling til, om der skal tilbydes 
frokostordning i institutionen. Som et 
led i arbejdet med at finde 
effektiviseringsbidrag, indstiller BUU, at 
afstemningen blandt forældrene 
afholdes hvert andet år i stedet for 
hvert år, da der er en del administrativt 
arbejde forbundet med afstemningerne. 

 
Bestyrelsen tager BUU’s prioriteringer til 
efterretning og afventer den videre politiske 
behandling i Kommunalbestyrelsen d. 13/12. 

6. Status på byggeprocessen – 2 
nye klasselokaler (Birgitte/Helle) 

30 min 
19.25 

Der er stadig kun afsat kommunale midler til 2 
nye klasselokaler. Bestyrelsens vurdering er 
stadig, at der er brug for 4 nye klasselokaler, 
nye toiletter samt multirum/lokaler til 
gruppearbejde (option 1 + 2). Bestyrelsen har 
endvidere anmodet om opstilling af midlertidige 
pavilloner indtil nybyggeriet er klar til 
ibrugtagning d. 1. aug. 2024. Denne 
anmodning om midlertidige pavilloner er ikke 
blevet imødekommet, hvorfor vi lokalt skal 
have truffet beslutning om, hvordan vi 
håndterer de manglende lokaler kommende 
skoleår. 
 
Der er siden sidst afsat et ekstra beløb til 
projektering af option 1 + 2 således, at der 
indhentes byggetilladelse til det samlede 
ønskede byggeri på én gang. 
 
Bestyrelsen vil anmode BUU om 
anlægsbudget til option 1 + 2, inden 
forhandlingerne om budget 2024 indledes. 

7. Orientering om kommunale 
tilsynsrapporter – denne gang fra 
Glesborg Bh./Vuggestue (Leila – 
bilag 04) 

10 min 

19.35 
Bestyrelsen godkender tilsynsrapporten. 

8. Orientering om pilotprojektet 
Motion og Bevægelse/ 
Styrketræning og håndbold for 7. 
og 8. klasse (Helle) 

20 min 

19.55 
I 7. og 8. klasse er vi som tidligere informeret 
om i gang med pilotprojektet ”Motion og 
Bevægelse/Styrketræning og Håndbold”. Efter 
de første 4 uger (fase 1) med obligatorisk 
deltagelse, er vi nu i gang med fase 2 (som 
ligeledes varer 4 uger), hvor det er frivilligt for 



eleverne, hvorvidt de ønsker at deltage i 2 * 2 
ugentlige lektioners Styrketræning og 
Håndbold eller, om de i stedet møder ind på 
skolen og har understøttende undervisning 
(UUV). 
Her i fase 2 har 23 elever ud af 30 mulige valgt 
fortsat at deltage i pilotprojektet, og har 
således 2 lektioners Styrketræning og 
Håndbold på skoleskemaet både mandag og 
onsdag morgen. 
 
Efter juleferien følger vi sammen med de unge 
mennesker og NDHK (håndboldklubben) op 
på, hvordan vi fremadrettet kan bruge de 
indsamlede erfaringer, og elevernes 
tilbagemeldinger efter projektet ift. den fortsatte 
udvikling af et motiverende, relevant og 
lærerigt udskolingstilbud på Glesborg Skole. 
 
Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning 
og udtrykker tilfredshed med initiativet til dette 
pilotprojekt. 
 
Der deles tanker i bestyrelsen om, hvordan vi 
på sigt vil kunne etablere endnu en 
linje/aktivitet som modvægt/alternativ til 
sport/håndbold/bevægelse – f.eks. ”Kreativitet” 
eller ”Grøn linje”. 
 

9. Evt.  5 min 
20.00 

• Der udarbejdes tegninger til nye 
toiletter i forbindelse med Fjellerups 
vuggestue. Beløbet hertil er afsat fra 
den kommunale pulje til renovering. 

• Der er bestilt nye døre + 
afskærmninger til børnehavens toiletter 
i Savværket. Beløbet hertil er afsat fra 
den kommunale pulje til renovering. 

• Åparkens børnetoiletter er blevet 
renoveret for beløb afsat fra den 
kommunale pulje til renovering. 

Punkter til kommende bestyrelsesmøder: 

• Evaluering af åbningstiderne i 
daginstitutionerne (dec./jan.) 
(evt. statistik over brug af 
ydertimer samt evt. 
tilbagemeldinger fra 
medarbejdere/forældre) 

• Kommunal udviklingsproces på 
dagpasningsområdet – 
orienteringspunkt v/Rikke Stef. 
og Birgitte (jan.) 

• Den lovpligtige evaluering (hvert 
2. år) af den pædagogiske 
læreplan med inddragelse af 
bestyrelsen – samarbejdet med 
forældrene om børns læring 
(feb.) 

• Evalueringen af den 
pædagogiske læreplan 
præsenteres for bestyrelsen 
(marts) 

• Udarbejdelse af rygepolitik/snus 

 Næste bestyrelsesmøde afholdes onsdag d. 4. 
jan. 2023 kl. 17.30 – 20.00. 



• Formaliseret årshjul for 
forældresamarbejdet i 
daginstitutionerne 

• Værdiregelsæt 

• Drøftelser vedr. valgfag 

• Vedligehold af bygninger – 
initiativer drøftes (Thor) 

 


